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Рассматривается специфика и типы маргинальных территорий в культуре, являющейся маргинальной 
территорией по отношению к природной среде. Маргинальные территории полагаются как территории 
творчества, источник культурного развития и прогресса. Особое внимание уделяется определению 
маргинального статуса. Решение проблемы определения статуса маргинальных территорий 
рассматривается в качестве одной из предпосылок преодоления постмодернистского дискурса. 
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The marginal territories as territories of creativity 
O.I. Shakhalova 

 
It is analysed the specifics and types of marginal territories in culture that  is the marginal territory towards the 

natural environment. The marginal territories are considered as territories of creativity, the source of cultural 
development and progress. Special attention is paid to the defining of the marginal status. The salvation  of the 
problem of the status defining of marginal territories is considered as one of the premises of post-modernist 
discourse overcoming. 
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